
KANCELARIA SEJMU
Biuro Komisji Sejmowych

¢  Komisji Regulaminowej  
i spRaw poselsKich 
(nR 1)

 z dnia 17 listopada 2015 r.

VIII kadencja

PEŁNY ZAPIS PRZEBIEGU POSIEDZENIA





g.p.                3

Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Regulaminowej i Spraw Poselskich (nr 1)
17 listopada 2015 r.
Komisja Regulaminowa i Spraw Poselskich, obradująca pod przewodnictwem 
marszałka Sejmu Marka Kuchcińskiego, dokonała: 

– wyboru prezydium Komisji. 

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Henryk Pajdała – dyrektor Biura Komisji 
Sejmowych; Jolanta Szymańska, Agnieszka Kalinowska-Wójcik – z sekretariatu Komisji w Biurze 
Komisji Sejmowych.

Marszałek Sejmu Marek Kuchciński:
Dzień dobry, witam wszystkich państwa, panie i panów posłów na pierwszym posiedze-
niu Komisji Regulaminowej i Spraw Poselskich, które otwieram, zgodnie z art. 20 ust. 
2 regulaminu Sejmu.
Porządek dzisiejszego posiedzenia przewiduje wybór prezydium Komisji, czyli prze-

wodniczącego i trzech zastępców, zgodnie z ustaleniami międzyklubowymi na Konwen-
cie Seniorów. Taka propozycja padła. Komisja Regulaminowa i Spraw Poselskich należy 
do komisji małych ze względu na liczbę posłów. 
Czy państwo oczekują bym przypomniał  zasady wyboru  i powoływania? Czy  jest 

to wszystko jasne? Skoro tak, to w takim razie, proszę państwa, przystąpmy do proce-
dury. 
Prosiłbym  o zgłaszanie  kandydata  na przewodniczącego  Komisji.  Kto  z państwa 

chciałby zabrać głos? 

Poseł Marek Opioła (PiS):
Ja.

Marszałek Sejmu Marek Kuchciński:
Pan poseł Marek Opioła, proszę bardzo.

Poseł Marek Opioła (PiS):
Panie Marszałku, wysoka Komisjo,  chciałem zgłosić w imieniu klubu Prawo  i Spra-
wiedliwość kandydaturę pana posła, prof. Włodzimierza Bernackiego. Jest to poseł VII 
i obecnej kadencji, politolog, profesor nauk humanistycznych z zakresu prawa i polito-
logii. Uważamy, że jest to dobra kandydatura na prowadzenie tak ważnej Komisji, jaką 
jest Komisja Regulaminowa i Spraw Poselskich. Dziękuję. 

Marszałek Sejmu Marek Kuchciński:
Dziękuję. Czy pan poseł Włodzimierz Bernacki zgadza się kandydować na przewodni-
czącego Komisji?

Poseł Włodzimierz Bernacki (PiS):
Tak. Wyrażam zgodę.

Marszałek Sejmu Marek Kuchciński:
Dobrze. Czy jeszcze ktoś z państwa chciałby zabrać głos w tym momencie zgłaszania 
kandydatur na przewodniczącego? Jeżeli nie widzę, to w takim razie może przystąpimy 
do głosowania, zgodnie z procedurą, czyli przez podniesienie ręki: kto za, kto przeciw, 
kto się wstrzymał. 
Kto z państwa posłów jest za wyborem pana posła Włodzimierza Bernackiego na prze-

wodniczącego Komisji (14) Kto jest przeciw? (0) Kto się wstrzymał od głosu? (0)
A więc 14 głosów oddano na wybór pana posła Włodzimierza Bernackiego. Jednogło-

śnie pan poseł został wybrany przewodniczącym.
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Gratuluję i zapraszam tutaj do stołu. Przekazuję dokumenty. Gratuluję i oddaję w takim 
razie panu przewodniczącemu prowadzenie. Wedle życzenia… bo proszę państwa… 

Przewodniczący poseł Włodzimierz Bernacki (PiS):
Myślę, że poproszę pana marszałka o poprowadzenie dalszego ciągu, nie dlatego abym 
tutaj odczuwał pewien dyskomfort, ale dlatego że na poprzednim posiedzeniu Komisji 
Edukacji, Nauki i Młodzieży pani marszałek zrealizowała cały program. 
Panie marszałku, ja przepraszam, za taką śmiałość. Dziękuję bardzo.

Marszałek Sejmu Marek Kuchciński:
Proszę państwa, to nie jest śmiałość, tylko jest przewodniczący Komisji, ale rozumiem, 
że mogę poprowadzić. 
A więc, proszę państwa, tak jak mówiłem, zgodnie z ustaleniami, prezydium Komisji 

powinniśmy jeszcze uzupełnić wyborem trzech wiceprzewodniczących Komisji i prosił-
bym o zgłaszanie kandydatur w tej chwili. Proszę bardzo. 

Poseł Marek Hok (PO):
Panie Marszałku, wysoka Komisjo, panie przewodniczący, w imieniu klubu parlamen-
tarnego Platforma Obywatelska chciałem zgłosić do prezydium Komisji na funkcję wice-
przewodniczącego pana posła Tomasza Głogowskiego.
Pan  poseł  jest  posłem  od V  kadencji.  Jest  doktorem  nauk  humanistycznych. 

W poprzedniej kadencji również pełnił funkcję wiceprzewodniczącego Komisji Regula-
minowej i Spraw Poselskich. 
Myślę, że nie bez znaczenia w tych ciężkich czasach demograficznych jest to, że jest 

żonaty, ma trójkę dzieci, ale mimo wszystko znajdzie czas na pracę w tej Komisji. Dzię-
kuję bardzo. 

Marszałek Sejmu Marek Kuchciński:
Rzeczywiście, rekomendacja jest znakomita. Możemy chyba wszyscy pod nią się podpisać. 
Pan poseł Marek Hok zgłosił na wiceprzewodniczącego pana Tomasza Głogowskiego 

z klubu Platforma Obywatelska. 
Proszę o dalsze zgłoszenia. Proszę bardzo, zgłasza się pani poseł Jolanta Szczypińska.

Poseł Jolanta Szczypińska (PiS):
Chciałam zgłosić pana posła Marka Opiołę, posła kilku kadencji, doświadczonego. Myślę, 
że będzie świetnym wiceprzewodniczącym. Dziękuję.

Marszałek Sejmu Marek Kuchciński:
Dziękuję. Czy pan poseł… Przepraszam, bo ja pana posła Głogowskiego nie zapytałem 
o to, czy wyraża zgodę kandydować?

Poseł Tomasz Głogowski (PO):
Tak, panie marszałku, wyrażam zgodę.

Marszałek Sejmu Marek Kuchciński:
Dziękuję bardzo. Przepraszam państwa.
I teraz, w tej chwili, zapytam pana posła Marka Opiołę, czy wyraża zgodę?

Poseł Marek Opioła (PiS):
Tak, wyrażam, panie marszałku. 

Marszałek Sejmu Marek Kuchciński:
Dziękuję. Proszę państwa, mamy dwóch kandydatów. Jeszcze zgodnie z ustaleniami, 
wskazane byłoby zgłoszenie trzeciego kandydata. 
Proszę bardzo, pan poseł przewodniczący.

Przewodniczący poseł Włodzimierz Bernacki (PiS):
Chciałbym zgłosić panią Jolantę Szczypińską. Pani Jolanta Szczypińska w poprzedniej 
kadencji zasiadała w komisji regulaminowej  i pełniła  funkcję wiceprzewodniczącego, 
a więc nie jest to dla niej zupełnie nowa przestrzeń aktywności. Jest to rekomendacja 
z klubu parlamentarnego Prawo i Sprawiedliwość. Dziękuję. 
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Marszałek Sejmu Marek Kuchciński:
Dziękuję. Czy pani poseł Jolanta Szczypińska wyraża zgodę na kandydowanie?

Poseł Jolanta Szczypińska (PiS):
Tak.

Marszałek Sejmu Marek Kuchciński:
I to są trzy kandydatury. Czy ktoś z państwa chciałby jeszcze zabrać głos w tym momen-
cie? Nie widzę zgłoszeń. W takim razie przeprowadźmy głosowanie. Proponowałbym, 
jeżeli będzie zgoda państwa posłów, żebyśmy przeprowadzili głosowanie tzw.  łączne, 
czyli mówiąc  inaczej  en bloc. Nie  słyszę  sprzeciwu. Czyli możemy głosować  łącznie, 
za wszystkimi kandydaturami. Przypomnę, będziemy głosować za wyborem na wice-
przewodniczących, pana posła Tomasza Głogowskiego, pana posła Marka Opiołę i panią 
poseł Jolantę Szczypińską. 
Kto z państwa posłów jest za wyborem tych państwa na wiceprzewodniczących Komi-

sji? (14) Kto jest przeciw? (0) Kto się wstrzymał od głosu? (0).
A więc jednogłośnie zostali państwo wybrani. Gratuluję. A więc mamy skład prezy-

dium Komisji i oddaję panu przewodniczącemu głos. 

Przewodniczący poseł Włodzimierz Bernacki (PiS):
Dziękuję. Chciałem podziękować wszystkim państwu za udział w pierwszym posiedze-
niu Komisji Regulaminowej i Spraw Poselskich. Chciałem przede wszystkim podzięko-
wać panu marszałkowi za tak sprawne przeprowadzenie tego naszego pierwszego posie-
dzenia. Dziękując, jednocześnie zamykam posiedzenie Komisji Regulaminowej i Spraw 
Poselskich.


